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ЗАБИЉЕШКА  

са састанка чланова Комисије за спољне послове ПДПСБиХ са новоименованим 

амбасадорима БиХ  

 

Састанак са новоимeнованим амбасадорима БиХ одржан је 15. 05. 2012. године. У име 

Комисије за спољне послове састанку су присуствовали: предсједавајући Комисије за 

спољне послове Мирза Кушљугић, други замјеник предсједавајућег Звонко Јуришић и 

чланови Комисије Младен Иванковић Лијановић и Салко Соколовић. 

У делегацији новоименованих амбасадора БиХ били су: 

1. Игор Давидовић, новоимeновани амбасадор БиХ при ЕУ у Бриселу; 

2. Бисера Турковић, новоименовани амбасадор БиХ у Белгији; 

3. Бранко Кесић, новоименовани амбасадор БиХ у Израелу; 

4. Јусуф Пушина, новоименовани амбасадор БиХ у Бугарској; 

5. Емир Пољо, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Норвешкој; 

6. Бране Пећанац, новоименовани генерални конзул БиХ у Чикагу; 

7. Хрвоје Канта, новоименовани генерални конзул БиХ у Истанбулу. 

 

Предсједавајући Комисије Мирза КУШЉУГИЋ на почетку је поздравио 

новоименоване амбасадоре и рекао да је састанак Комисије за спољне послове са 

новоименованим амбасадорима БиХ уобичајена пракса прије њиховог одласка на 

дужност. Он је амбасадорима пожелио сретан пут и добру сарадњу са Парламентарном 

скупштином БиХ, Представничким домом и Комисијом за спољне послове. Додао је да 

Комисија за спољне послове у потпуности прилагођава свој рад стратешким 

приоритетима Босне и Херцеговине, а то су регионална сарадња, евроатлантске 

интеграције, економска дипломатија и у том смислу је Комисија покренула неке 

активности на нивоу регионалне сарадње. Представио је другог замјеника 

предсједавајућег, Звонка Јуришића, и Младена Иванковића Лијановића, члана 

Комисије, и рекао да Комисија већ у недјељу иде у посјету Хрватској на позив Одбора 

за спољну политику Хрватског сабора. У вези с тим казао је да би волио чути какви су 

њихови планови у области економске дипломатије, с обзиром да су у посљедње три 

године инвестиције у БиХ пале са 3,7 милијарде марака на 350 милиона марака и да је 

пројекција за наредних четири-пет година врло рискантна. Планирано је да 80% 

инвестиција буде усмјерено у сектор енергетике и сваки од пројеката је под упитником 

те морамо сви урадити нешто у оквиру онога што смо дефинисали, нагласио је Мирза 

Кушљугић. 

Звонко ЈУРИШИЋ придружио се поздравима предсједавајућег и изразио наду у скоро 

извршење пресуде Европског суда за људска права у Стразбуру у предмету Сејдић и 

Финци, а што је услов за добијање статуса кандидата у ЕУ. Додао је да то није једини 

проблем, јер постоје и друге врсте дискриминације, и могуће је да се и оне отклоне 

заједно са овом. Рекао је да ми у Парламентарној скупштини БиХ настојимо иницирати 

низ расправа и тематских сједница о питању импликација које ће улазак Хрватске у ЕУ 

имати на Босну и Херцеговину. Нагласио је да амбасадори имају велику улогу у 



 

регионалној сарадњи и економској дипломатији, а која може помоћи БиХ на путу 

евроатлантских интеграција. 

Младен ИВАНКОВИЋ ЛИЈАНОВИЋ поздравио је амбасадоре и пожелио им пуно 

успјеха. Казао је да амбасадори имају част да представљају БиХ и да је то сложен 

задатак јер је БиХ још увијек у демократском процесу изграђивања. Истакао је да је 

важно да се ван Босне и Херцеговине прикажемо као јединствени иако унутар БиХ 

често нема сагласности. 

Бисера ТУРКОВИЋ, новоименована амбасадорка БиХ у Белгији, поздравила је 

предсједавајућег и чланове Комисије за спољне послове и рекла да ће сви пружити 

максимум у датим околностима те да своју дужност схватају као јако одговоран 

задатак. Додала је да је помало забрињавајуће то што сви они слиједе смјернице за 

спољну политику које су донесене још 2003. године, са потписом г. Паравца, тадашњег 

предсједавајућег Предсједништва БиХ, и казала да је у данашњем турбулентном 

времену интензивне глобализације девет година учинило своје, те да би те смјернице 

можда могле бити и другачије. Истакла је да БиХ нема Закон о спољној политици те да 

бити амбасадор земље у којој не постоји закон и одредбе којима се регулише област 

спољне политике представља проблем. Нагласила је да амбасадор, ма колико био 

добар, вриједан, способан и ентузијаста, не може да занемари и инпуте који долазе из 

земље те да су амбасадори одраз унутрашњег стања у земљи чији је основни задатак 

национални интерес. Због тога је потребно да тај интерес има законски оквир без којег 

ће бити врло тешко доћи до синхронизованог дјеловања. Што се тиче економске 

дипломатије, казала је да је економска размјена са Белгијом јако мала, а инвестиције су 

симболичне и оне су у размјени још 50% ниже, на нашу штету. Нагласила је и да је 

крајње вријеме да се неке ствари избалансирају и да се поставе стандарди по којима се 

људи шаљу у ДКП-ове. Ако шаљете људе који имају језичку баријеру или недовољно 

економског знања, увијек ћемо се суочавати са разочарењем, ако немамо тим који 

може да 'повуче'. Конкретно, за Белгију је казала да тамо имамо двоје дипломата, од 

којих се један бави конзуларним пословима, а један би требало да се бави свим 

осталим те да један човјек не може озбиљно да се бави свим тим задацима који су 

постављени пред њега. На крају је казала да проблема има и да ће их бити још више те 

да је потребно више него икад да се сви увежемо и покушамо нешто направити. 

Мирза КУШЉУГИЋ рекао је да је ово примјер због којег комуникацију између 

Парламентарне скупштине БиХ и Савјета министара БиХ треба унаприједити. Додао је 

да је Комисија за спољне послове у посљедње двије године дала негативно мишљење у 

вези са питањем рада Министарства иностраних послова БиХ, можда и због недостатка 

информација, али је Комисија расправљала о томе на основу Извјештаја. Комисија је 

прије шест мјесеци писмено тражила од Предсједништва и Савјета министара БиХ да 

се покрене оно што је основ и за рад Комисије, тј. Закон о вршењу спољних послова, и 

добили смо информацију да је то у процедури. Што се тиче мањка дипломатског 

особља у ДКП-овима, казао је да о томе треба разговарати са министром и унутар 

Министарства иностраних послова. 

Јусуф ПУШИНА, новоименовани амбасадор БиХ у Бугарској, захвалио је на 

добродошлици и изразио задовољство што присуствује састанку те поздравио чланове 

Комисије за спољне послове. Сагласио се са оним што је рекла Бисера Турковић те 

додао да оно што он види као проблем у представљању БиХ у иностранству јесте 

недовољна уређеност страних инвестиција у БиХ, будући да имамо различите прописе 

од општина до кантона и ентитета. Ако томе додамо недовољан број стручних људи 

који ће успоставити комуникацију са свим субјектима у нашој земљи, онда ћемо доћи у 

позицију да не владамо ситуацијом у сопственој земљи. Нагласио је да је наша 

дипломатија већ стасала и да јој остаје да се потруди да побољша ситуацију, при чему 



 

би и међусобна комуникација била већа. Истакао је да је Бугарска великим дијелом 

завршила транзицију и постала чланица ЕУ. Казао је да су се инвестиције у Бугарској 

од 2004. године, када је постала чланица НАТО-а, повећале три пута и сада износе 

више од 6 милијарди евра. Уз све приступне фондове које има од Европе, који се крећу 

до 16.8 милијарди евра, то више није земља какву смо некада познавали. Изразио је 

очекивање да ће велики број незапослених и високообразованих кадрова из БиХ у 

наредном периоду имати простора да ради у Бугарској. На крају је рекао да ће му бити 

задовољство и част да представља Босну и Херцеговину и да ће се трудити да земљу 

представи на најбољи могући начин. 

Бране ПЕЋАНАЦ, новоименовани генерални конзул БиХ у Чикагу, поздравио је 

предсједавајућег и чланове Комисије за спољне послове и казао да му је велика част и 

још већа обавеза и одговорност да представља Босну и Херцеговину као генерални 

конзул у Чикагу. Додао је да ће у оквиру својих стручних способности и компетенција, 

а у складу са смјерницама Предсједништва БиХ, Министарства иностраних послова 

БиХ и Парламентарне скупштине БиХ, учинити све да часно презентује своју земљу. 

Као главни задатак и обавезу навео је да ће ставити све капацитете на располагање 

држављанима БиХ, којих у Чикагу има око сто хиљада, како би што лакше остварили 

своја права. Казао је да су САД освједочени пријатељ Босне и Херцеговине, али да по 

питању економске дипломатије неће моћи много учинити уколико не будемо увезани и 

имали помоћ од привредних субјеката и надлежних институција БиХ. На крају је рекао 

да није скептичан и да се нада да ће поред свих тешкоћа достојно презентовати своју 

земљу. 

Бранко КЕСИЋ, новоимановани амбасадор БиХ у Израелу, захвалио је на пријему и 

рекао да му је част што је већ други пут именован за амбасадора БиХ. Додао је да је 

свјестан специфичности државе у коју иде, која ће вјероватно у наредном периоду бити 

изложена одређеним турбуленцијама. Навео је да БиХ са Израелом има врло малу 

економску сарадњу и да је привредна размјена испод 1% укупног нашег извоза и увоза. 

Рекао је да се то може промијенити, посебно у сегментима који се односе на 

пољопривреду, водопривреду и туризам, те да сматра да од Израела можемо много  

научити јер је Израел посљедњих година привукао велики број инвестиција које су 

дале највећи принос капитала. На крају је још једном захвалио на пријему и изразио 

наду у добру сарадњу са Комисијом за спољне послове. 

Игор ДАВИДОВИЋ, новоимановани амбасадор БиХ при ЕУ у Бриселу, рекао је да му 

је ово четврти мандат у амбасадорском рангу и да му је сваки сљедећи мандат нови 

изазов. Додао је да ће се сви проблеми који су поменути у досадашњим презентацијама 

преламати кроз мисију којом ће он руководити. Истакао је да су европске интеграције 

и непосредно стицање статуса кандидата за ЕУ доминантан спољнополитички интерес 

БиХ. Додао је да никада ниједан проблем не би требало да буде толико политички 

иритантан да би са наше стране, кao такав,  био упућен нашим саговорницима у ЕУ и 

да ћемо се ваљда боље квалификовати као потенцијални кандидат или члан када 

покажемо да сами знамо рјешавати своје проблеме. Нагласио је да, ако смо 

заинтересовани за статус кандидата што прије, за претприступне фондове, отварање 

преговора о пуноправном чланству и стицање пуноправног чланства, морамо имати 

концепт, план, циљ, динамички програм. Ако то радимо, морамо се другој страни 

представити као квалификован партнер који оправдано има претензију на статус 

кандидата. Такође је нагласио проблем мањка квалификованих дипломата те потребу 

комуникације између мултилатерале и билатерале. Сви проблеми који се ријеше у 

домену европских интеграција биће подршка доласку страних инвеститора у БиХ јер 

кандидатски статус омогућава да људи који инвестирају буду сигурнији у стандард 

заштите инвестиције, у квалитет производа, у наше озбиљно учешће. На крају је 



 

истакао да је дипломатско представништво рефлексија државе коју представља те да 

ниједна дипломатска мрежа не може бити боља од државе коју представља, али своју 

дужност може урадити професионално, културно, са много одмјерености у понашању, 

са много такта и пуно дипломатског знања. Захвалио је члановима Комисије и казао да 

ће бити слободан да тражи подршку у сваком смислу током обављања свог мандата. 

Мирза КУШЉУГИЋ рекао је да је Комисија за спољне послове већ донијела 

закључак који треба да усвоји Парламентарна скупштина, по којем делегације које 

наступају у иностранству морају имати заједнички став у представљању земље, а што 

се тиче повећања дипломатског особља, до њега може доћи само ако нека дестинација 

буде укинута. 

Хрвоје КАНТА, новоименовани генерални конзул БиХ у Истанбулу, казао је да му је 

изузетна част што је организован састанак са Комисијом за спољне послове. Подржао 

је излагања својих претходника и издвојио четири функције генералног конзула у 

земљи приматељки. Основна функција је заштита интереса државе и њених грађана на 

територији земље приматељке. Друга ствар која је битна је развијање економске 

дипломатије и привредна сарадња. Додао је да је Турска тренутно земља у великом 

замаху. Прва је по расту економије у Европи, а друга у свијету. Нагласио је да одличне 

политичке односе између Турске и БиХ не прати одговарајућа економска сарадња и то 

треба поправити. Навео је такође проблем са мањком дипломатског особља. Истакао је 

да много више можемо учинити на пољу науке, културе, спорта и информисања. 

Четврта тачка је брига о нашим људима који живе у Турској, и срећа је што имамо пет 

дипломатско-конзуларних представништава. Поред амбасаде у Анкари и генералног 

конзулата у Истанбулу, имамо још три почасна конзулата, у Измиру, Бурси и Коњи, и 

уз њихову помоћ можемо доста учинити на бољој сарадњи. На крају је још једном 

захвалио члановима Комисије на пријему. 

Мирза КУШЉУГИЋ казао је да ће Комисија за спољне послове највјероватније у 

септембру или октобру боравити у узвратној посјети Комисији за спољне послове 

Турске и да је то једна од земаља гдје ми желимо постићи бољу парламентарну 

сарадњу.  

Емир ПОЉО, новоименовани амбасадор БиХ у Краљевини Норвешкој, казао је да му 

је част и привилегија да сједи у овој групи уважених и еминентних амбасадора будући 

да је његово дипломатско искуство нешто скромније у односу на њихово. Додао је да је 

у претходном периоду радио четири и по године у ДКП- у у Стокхолму, између 1997. и 

2001. године. За Краљевину Норвешку казао је да се ради о врло озбиљној и 

организованој држави, једној од држава које имају највећи бруто национални доходак у 

свијету, који је у 2011. години износио 317 милијарди евра или 66 хиљада евра по 

глави становника. Истакао је да је Краљевина Норвешка пријатељ Босне и 

Херцеговине, да су билатерални односи врло добри и да БиХ са Норвешком нема 

отворених питања. Нагласио је да је Норвешка посебно партнер у процесу 

придруживања БиХ НАТО-у и изразио наду да ће успјети обезбиједити ту подршку до 

краја, до чланства БиХ у НАТО-у, уважавајући чињеницу да о томе још није постигнут 

консензус на нивоу државе. Казао је да Норвешка сама на своју иницијативу редовно 

улаже у БиХ сваке године око 15 милиона евра. То су пројекти које Норвешка 

реализује преко своје амбасаде у Сарајеву, гдје подупиру реформу правосуђа, локалне 

управе, равноправност полова итд. Као своје приоритете навео је политичку и 

економску дипломатију гдје је казао да ће слиједити смјернице Предсједништва БиХ. 

Што се тиче економске дипломатије, додао је да има великих шанси за сарадњу у 

области туризма, с обзиром на то да Норвешка троши двије и по хиљаде евра годишње 

по глави становника, на годишње одморе. Такође је казао да ће се трудити да прошири 

сарадњу на пољу науке, културе, образовања и спорта. Навео је да парламентарна 



 

сарадња већ постоји и да је то нешто на чему Норвежани посебно инсистирају. На 

крају је још казао да је амбасада бивше СФРЈ у Ослу Уговором о сукцесији припала 

Босни и Херцеговини и да ће му рјешавање тог питања бити један од првих задатака 

када дође у Норвешку. 

Мирза КУШЉУГИЋ је искористио прилику да амбасадоре упозна са Игманском 

иницијативом и састанком који ће бити одржан у јуну у Загребу, на којем ће 

учествовати четири земље потписнице Дејтонског споразума које посредством својих 

парламената почињу сарадњу по моделу Нордијског савјета. Казао је да мисли да то 

представља најозбиљнију регионалну иницијативу коју смо ми покренули, а не која је 

настала из Пакта стабилности или као слијед неке друге активности. Захвалио је 

амбасадорима на експедитивности и рекао да очекује добру сарадњу у будућности. 

 
СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ 

           Мерџана Иглица 
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